

目 次

农业供给侧结构性改革专栏

基于资源视角的农业供给侧结构性改革的路径研究 于法稳(1)

基于农业供给侧结构性改革的农业面源污染防治法律研究 王瑞波 孙炜琳 黄圣男等(7)

基于农业供给侧结构性改革背景的秸秆资源与利用研究 王亚静 王飞 石祖梁等(13)

中国收获面积差及其产量潜力情景分析 余强毅 吴文斌(21)

水资源约束下的黄淮海平原区土地利用结构优化 雷鸣 孔祥斌(27)

问题研究

土地利用经济效益耦合协调度及空间差异研究——以京津冀地区为例

..... 吴嘉惠 吴克宁 李晨曦等(38)

环境与耕地约束下的城镇化效率及其发展模式探因 王春枝 赵国杰 穆楠(45)

基于耕地消纳的畜禽粪便环境承载力分析——以安康市为例 史瑞祥 薛科社 周振亚(55)

基于埃塔平方法(η^2)的中国小麦生产驱动因素贡献份额研究 叶志标 李文娟(63)

基于乡村旅游效用的河南省农村土地资源利用研究 王新亚(71)

青龙满族自治县景观生态安全格局研究 张莹莹 李静 程亚鹏(77)

自然风险对农户技术采用行为的影响——以荔枝为例 贺梅英 庄丽娟(85)

山东寿光蔬菜质量安全的“供给侧”改革对策探索 杨淏然 闫琰 国家进等(94)

技术方法

1961~2013 年塔城地区气候的时空变化特征 罗那那 巴特尔·巴克 吴燕锋等(99)

基于光能利用率模型的河南省冬小麦单产估算研究 周磊 李刚 贾德伟等(108)

乡村规划建设中中心村选择的 ROG 模型研究——以鄂东平原地区为例 洪光荣(116)

农业区划

基于 GIS 的皖南地区暴雨洪涝灾害风险区划 张杰 吴明业(121)

基于主成分与聚类分析法的城市土地利用规划分区研究——以广州市为例

..... 李丹 韩书成 张燕纯等(130)

内蒙古乡村旅游资源及区划研究 杨智勇(137)

热点问题

地理标志农产品产业化的减贫增收效应——基于山西省 110 个县的实证分析

..... 万方数据 邵秀军 杨慧珍 陈荣(144)

目标价格对新疆地方棉区棉花规模的调控效应研究	王晓伟 苗红萍 刘卫东等	(150)
西南民族地区旅游扶贫绩效评价研究——以重庆武陵山片区为调查对象	冯伟林 陶聪冲	(157)
以乡村旅游推动新型城镇化研究——吉林金州乡为例	赵希勇 吴鸿燕 王咏梅等	(164)
持续农业		
海南省乡村旅游资源可持续发展评价指标体系构建	莫莉秋	(170)
农产品绿色物流与农业可持续发展问题研究——以秦皇岛市为例	陈 燕	(178)
三农问题		
我国家庭农场发展的现状、问题及培育建议——基于农业部专项调查 34.3 万个样本数据	袁 梦 易小燕 陈印军等	(184)
农民发展权综合评价指数模型的构建及实证分析	杨建云	(189)
南京市浦口区农村居民点整理现实潜力测算——基于农户意愿修正的实证研究	吴靖瑶 吴克宁 李晨曦等	(197)
基于农户家庭资源禀赋的灵山县农地流转成因分析	罗华艳	(205)
基于农户满意度的城镇近郊区空心村综合整治绩效评价 ——以成都市 17 个典型村庄 419 户农户问卷调查为例	谢皖东 田双清 陈宇阳等	(211)
强化集镇文化功能建设的对策研究	汤帮耀 邓 菲 周清明	(219)
鲜食农产品流通 GM 模型构建及验证	丁丽芳	(226)
广东省农产品物流发展水平综合评价与政策促进研究	王秀梅 齐 力	(230)
· 刊讯·		
欢迎订阅《中国农业信息》杂志		(62)
欢迎订阅《中国农业资源与区划》杂志		(70)
欢迎订阅《农业科研经济管理》杂志		(93)

Contents

The path of structural reform of agricultural supply side from the perspective of resources	Yu Fawen(1)
Legal system of agricultural non - point source pollution prevention and control from the perspective of the agricultural supply - side structural reform ... Wang Ruibo Sun Weilin Huang Shengnan et al. (7)	
Straw resources and its utilization in China from the perspective of agricultural supply - side structural reform Wang Yajing Wang Fei Shi Zuliang et al. (13)	
Harvested area gap in China and its production potential Yu Qiangyi Wu Wenbin(21)	
Optimization of land use structure in Huang - Huai - Hai Plain under water resources constraint Lei Ming Kong Xiangbin(27)	
Coupling coordination degree and spatial analysis on economic benefit of land utilization Wu Jiahui Wu Kening Li Chenxi et al. (38)	
Urbanization efficiency and development mode explration under the constraint of enviroment and farmland Wang Chunzhi Zhao Guojie Mu Nan(45)	
Analysis on the environmental bearing capacity of livestock and poultry breeding based on land consumptive Shi Ruixiang Xue Keshe Zhou Zhenya(55)	
Using eta square method (η^2) to estimate the contribution share of driving factors on wheat production in China Ye Zhibiao Li Wenjuan(63)	
Research on rural land resource use of rural tourism development in Henan Wang Xinya(71)	
Research on landscape ecological security pattern in Qinglong Manchu Autonomous county Zhang Yingying Li Jing Cheng Yapeng(77)	
The impact of natural risk on farmers' behaviour of technology adoption He Meiying Zhuang Lijuan(85)	
Analysis of the current situation, existing problems and "supply - side" reform of the vegetable's quality security in Shouguang, Shandong province Yang Haoran Yan Yan Guo Jiajin et al. (94)	
Spatial - temporal variation characteristics of climate in Tacheng area during 1961 - 2013 Luo Nana Bake Batur Wu Yanfeng et al. (99)	
Yield estimation of winter wheat in Henan province based on the vegetation photosynthesis model Zhou Lei Li Gang Jia Dewei et al. (108)	
Rog mode of selecting key villages in countryside planning and construction in the eastern plain area of Hubei province Hong Guangrong(116)	
Rainstorm and flood risk regionalization in southern Anhui province based on GIS万方数据..... Zhang Jie Wu Mingye(121)	

Urban land use planning based on principal component and hierarchical clustering analysis	Li Dan Han Shucheng Zhang Yanchun et al.	(130)
Research on rural tourism resources and regional planning in Inner Mongolia	Yang Zhiyong	(137)
A study of poverty – reduction of geographical indications production industrialization	Tai Xiujun Yang Huizhen Chen Rong	(144)
The regulatory role of target price on cotton scale in Xinjiang local cotton region	Wang Xiaowei Miao Hongping Liu Weidong et al.	(150)
The performance evaluation on poverty alleviation through tourism in southwest minority area	Feng Weilin Tao Congchong	(157)
The rural tourism to promote the new urbanization	Zhao Xiyong Wu Hongyan Wang Yongmei et al.	(164)
Analysis of sustainable development of rural tourism resources system in Hainan	Mo Liqiu	(170)
The research on green logistics management of agricultural products	Chen yan	(178)
The current stitution,development problems and cultivating suggestion of family farms in China	Yuan Meng Yi Xiaoyan Chen Yinjun et al.	(184)
The construction of comprehensive index evaluation model of right to development and empirical analysis	Yang Jianyun	(189)
Calculation of realistic potential for land consolidation of rural settlememts in Pukou district of Nanjing city	Wu Jingyao Wu Kening Li Chenxi et al.	(197)
Analysis of the causes of rural land transfer in Lingshan county based on household resource endowment	Luo Huayan	(205)
Performance evaluation on vacant village renovation in suburbs according to farmers' satisfaction	Xie Wandong Tian Shuangqing Chen Yuyang et al.	(211)
Countermeasures to strengthen the cultural function construction of country fairs	Tang Bangyao Deng Fei Zhou Qingming	(219)
Construction and verification of GM model for fresh food circulation	Ding Lifang	(226)
Research on the comprehensive evaluation and optimization path of the development level of agricultural products logistics in Guangdong province	Wang Xiumei Qi Li	(230)